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Του ΗΛΙΑ ΜΠΕΝΕΚΟΥ

Ζ
ημιά τουλάχιστον 700 εκατομμυρίων 
ευρώ υπέστη το ελληνικό Δημόσιο από 
δυνητικές πωλήσεις στρατιωτικού υλι-

κού προς τη Σαουδική Αραβία και άλλες χώ-
ρες που είχαν επιδείξει ενδιαφέρον, οι οποίες 
όμως δεν πραγματοποιήθηκαν ποτέ, μετά τα 
κωλύματα που προέκυψαν με την επίμαχη πώ-
ληση της παρτίδας βλημάτων. 

Την αποκάλυψη αυτή κάνει με αποκλειστι-
κές του δηλώσεις στη Realnews ο Βασίλης Πα-
παδόπουλος, ο επιχειρηματίας, το όνομα και 
ο ρόλος του οποίου στη συγκεκριμένη υπόθε-
ση μονοπώλησαν το δημοσιογραφικό ενδια-
φέρον τον τελευταίο μήνα, προκαλώντας πο-

λιτικό σεισμό. «Η ζημιά ήταν τεράστια. Μέσα 
στη λάσπη χάθηκαν εκατοντάδες εκατομμύ-
ρια, χρήματα του ελληνικού Δημοσίου», σύμ-
φωνα με όσα μας είπε, διευκρινίζοντας πως η 
συμφωνία για τα βλήματα, ύψους 66 εκατομ-
μυρίων, αφορούσε ένα μόνο από τα είδη που 
ήθελαν οι αγοραστές. 

«Το υπουργείο Αμυνας έβγαλε λίστα υλικών 
που δεν χρειάζεται, αυτή παραδόθηκε επισή-
μως και βάσει αυτής θέλησε η Σαουδική Αρα-
βία να αγοράσει, ακολουθώντας βήμα-βήμα 
την προβλεπόμενη διαδικασία», εξηγεί ο επι-
χειρηματίας. «Η συγκεκριμένη λίστα που ανήρ-
τησε το υπουργείο αφορούσε καμιά εικοσιπε-
νταριά είδη», προκειμένου να πωληθούν στη 
διεθνή αγορά, σύμφωνα με όσα εξηγεί ο επι-
χειρηματίας. Σε διευκρινιστική ερώτηση, πά-
ντως, αν το ενδιαφέρον είχε εκδηλωθεί μόνο 
από τη Σαουδική Αραβία, απαντά: «Οι δυνα-

τότητες της εταιρείας μου δεν είναι μόνο με τη 
Σαουδική Αραβία, είναι και με άλλες χώρες. 
Προσπάθησα να κάνω το καλύτερο για να εκ-
ποιηθούν αυτά τα προϊόντα». 

«Εκεί που φτάσαμε, όμως, δεν έγινε τίπο-
τα!», προσθέτει και υπογραμμίζει πως «η ευ-
θύνη ανήκει σε αυτούς που τορπίλισαν όλη αυ-
τή την προσπάθεια». 

Το θέμα, πάντως, που απασχόλησε έντονα 
τον δημόσιο διάλογο και αποτέλεσε πεδίο σφο-
δρής πολιτικής αντιπαράθεσης, αφορούσε τον 
πραγματικό ρόλο του επιχειρηματία στη συγκε-
κριμένη υπόθεση και το κατά πόσο λειτούργη-
σε ως εκπρόσωπος της Σαουδικής Αραβίας ή 
-όπως καταγγέλλει η αντιπολίτευση- ως μεσά-
ζων. Ο ίδιος, πάντως, αντί άλλης απάντησης, 
μας καλεί να διαβάσουμε το σημείο της ανα-
φοράς του ταξίαρχου Μ. Παπαδάκη αναφορι-
κά με τη σύσκεψη τον περασμένο Αύγουστο με 
σαουδαραβική αντιπροσωπεία, όπου -μεταξύ 
άλλων- αναφέρει πως «του ζήτησαν αν υπήρ-
χε δυνατότητα για προμήθεια 100.000 βλημά-
των άμεσα, έστω και ως μέρος της υπάρχουσας 
διακρατικής συμφωνίας». «Από τη στιγμή που 
οι ίδιοι τού ζητούν λόγω ανάγκης να κάνουνε 
χρήση της υφιστάμενης συμφωνίας, αυτό ση-
μαίνει ότι την αναγνώρισαν αμέσως ως έγκυ-
ρη και αληθινή», υπογραμμίζει ο Β. Παπαδό-
πουλος, ο οποίος μάλιστα επιμένει ότι η συνο-
λική ποσότητα αφορούσε 300.000 βλήματα. 

Ο επιχειρηματίας είναι κατηγορηματικός 
και σε ό,τι αφορά την εξουσιοδότησή του από 
τη Σαουδική Αραβία. «Επί 9 μήνες η ελληνική 
πλευρά ήλεγχε τα έγγραφά μου, τις πιστοποι-
ήσεις μου. Αν ένα δεν πληρούσε το πλαίσιο 
του νόμου, η πολιτεία θα μπορούσε να ζητή-
σει τη διόρθωση, την απόρριψη ή την επανέκ-
δοσή του», ξεκαθαρίζει. «Ηταν εν ισχύι, παρα-
μένουν εν ισχύι», καταλήγει χαρακτηριστικά.
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Του ΠΑΝΑΓΗ ΓΑΛΙΑΤΣΑΤΟΥ

 ΣΤΗ ΔΊΝΗ του κυκλώνα βρέθηκε ο πρέ-
σβης της Ελλάδας στο Ριάντ, Πολυχρό-
νης Πολυχρονίου, λόγω της εμπλοκής 
του στην υπόθεση της πώλησης του πλε-
ονάζοντος πολεμικού υλικού στη Σαουδι-
κή Αραβία και της διαρροής κάποιων από 
τα τηλεγραφήματά του για το θέμα αυτό 
στον ελληνικό Τύπο. 
Η αντιπολίτευση επι-
καλέστηκε τα έγγρα-
φα αυτά για να υπο-
στηρίξει πως ο κ. Πο-
λυχρονίου είχε ενημε-
ρώσει ότι ο Βασίλης 
Παπαδόπουλος δεν 
εκπροσωπεί τη Σα-
ουδική Αραβία. Αυτό 
δήλωσε, άλλωστε, και 
ο αρχηγός της Ν.Δ. 
Κυριάκος Μητσοτά-
κης κατά τη διάρκεια 
της συζήτησης για τη 
σχετική επερώτηση τη 
Δευτέρα στη Βουλή. 

Για να απαντήσει 
σε αυτή την κατηγο-
ρία, ο πρωθυπουρ-
γός Αλέξης Τσίπρας 
έφερε στο φως το πε-
ριεχόμενο και άλλων 
απόρρητων τηλεγραφημάτων, από τα 
οποία προκύπτει πως 4 μέρες μετά την 
επικύρωση από την πρεσβεία μας στο Ρι-
άντ του επίσημου πιστοποιητικού της Σα-
ουδικής Αραβίας για τον Β. Παπαδόπου-
λο, δηλαδή στις 21/11/2016, ο κ. Πολυ-
χρονίου έστειλε απόρρητο τηλεγράφημα 
στο ΥΠΕΞ, όπου αναφέρει πως αξιόπιστη 
πηγή, στο στενό περιβάλλον του Σαουδά-
ραβα υπουργού, του ζήτησε να συναντη-
θούν και του είπε πως θα πρέπει να έρθει 
ο ίδιος στην Ελλάδα, προκειμένου να πά-
ρει η σαουδαραβική πλευρά φθηνότερα 
το πολεμικό υλικό. Μάλιστα, σύμφωνα με 
όσα είπε ο πρωθυπουργός, ο κ. Τζον Σφα-
κιανάκης (γιατί αυτός ήταν η αξιόπιστη 
πηγή) είπε στον πρέσβη:  «Εφόσον η ελ-
ληνική πλευρά, κατ’ αρχήν, συμφωνεί, ο 
σύνδεσμος αυτός του υπουργού Αμυνας 
προτίθεται άμεσα να μεταβεί στην Αθή-
να για κατ’ ιδίαν διαβούλευση, διευθέτη-
ση και πληρωμή». 

Οι αναφορές στη Βουλή
Οταν η ιστορία αυτή βγήκε στη δημοσιό-
τητα, ο υπουργός Εξωτερικών Νίκος Κο-
τζιάς ζήτησε εξηγήσεις από τον κ. Πολυ-
χρονίου για την «πηγή» του, πρώτα προ-
φορικά και στη συνέχεια ζήτησε να μά-
θει το όνομα του πληροφοριοδότη του. 
Οπως είπε ο πρωθυπουργός στη Βουλή, 
ο πρέσβης απάντησε πως «αρχική πληρο-
φορία τον Νοέμβριο του 2016 περί ενδι-
αφέροντος σαουδαραβικής πλευράς για 
την αγορά του εν λόγω υλικού, καθώς και 
ενημέρωση περί διαμειφθέντων σε πρό-
σφατο υπουργικό συμβούλιο μου περι-
ήλθαν από το ίδιο πρόσωπο», ενώ σε άλ-
λο τηλεγράφημα ειδικού χειρισμού κατο-
νόμασε τον κ. Σφακιανάκη. 

Τα όσα αποκαλύφθηκαν από την αλ-
ληλογραφία αυτή ρίχνουν μια σκιά πά-
νω στον κ. Πολυχρονίου και στην άψογη 
έως τώρα διαδρομή του στο διπλωματι-
κό σώμα. Αλλωστε, ο ίδιος ο πρωθυπουρ-
γός, αναφερόμενος στον πρέσβη, υπαι-
νίχθηκε ευθύνες σε αποστροφή της ομι-
λίας του: «Επί όλων αυτών των ζητημά-
των υπάρχει ένορκη διοικητική εξέταση, 
η οποία θα εξετάσει αρμοδίως και υπηρε-
σιακώς όλα τα ζητήματα - θέσεις, απόψεις, 

πράξεις και παραλεί-
ψεις». Ωστόσο, σύμ-
φωνα με πηγές από 
το ΥΠΕΞ, αυτό που 
πράγματι συμβαί-
νει είναι μια ένορ-
κη διοικητική εξέτα-
ση για τη διαρροή 
των τηλεγραφημά-
των. Και παρά την 
εμπλοκή του ονό-
ματος με αρνητική 
χροιά στην υπόθε-
ση, κατά τη διάρ-
κεια της συζήτησης 
στη Βουλή ο κ. πρέ-
σβης στο Ριάντ δεν 
υπέστη συνέπειες. 
Αξίζει να σημειωθεί, 
μάλιστα, ότι -όπως 
επεσήμαναν πηγές 
της αντιπολίτευσης- 
στις κρίσεις που έγι-

ναν στις 20 Νοεμβρίου (ενώ δηλαδή αυ-
τή η υπόθεση ήταν ήδη στην επικαιρότη-
τα), παρέμεινε στη θέση του. 

Στη θέση αυτή, άλλωστε, τοποθετήθηκε 
από τον σημερινό υπουργό Εξωτερικών Ν. 
Κοτζιά. Μέχρι τότε, ο γεννηθείς το 1957 
κ. Πολυχρονίου δεν είχε θητεύσει σε πρε-
σβευτικό πόστο. Ο απόφοιτος της Νομικής 
του Πανεπιστημίου Αθηνών και κάτοχος 
μεταπτυχιακού Διπλωματικών Σπουδών 

της Εθνικής Σχολής Δημόσιας Διοίκησης 
μπήκε στο διπλωματικό σώμα αργά, σε 
ηλικία 31 ετών, το 1988. Από τότε υπηρέ-
τησε σε διάφορα πόστα. Μεταξύ άλλων, 
χρημάτισε υποδιευθυντής του Οργανι-
σμού Οικονομικής Συνεργασίας Ευξείνου 
Πόντου το 1995 και υποδιευθυντής στη Δι-
εύθυνση Υποσαχάριας Αφρικής το 1996, 
καθώς και στη διεύθυνση ΝΑΤΟ και ΔΕΕ 
το 2004. Επίσης, υπηρέτησε ως σύμβου-
λος και επιτετραμμένος στις πρεσβείες μας 
στην Μπραζίλια, στη Βέρνη και στο Ελσίν-
κι. Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ τον βρήκε 
να υπηρετεί ως γενικός πρόξενος στην Τζέ-
ντα της Σαουδικής Αραβίας και το 2015 ο 
Ν. Κοτζιάς τον αναβάθμισε και του εμπι-
στεύτηκε την πρεσβεία της Ελλάδας στο 
Ριάντ, ένα πόστο διόλου ασήμαντο.

Ο ρόλος του πρέσβη 
της Ελλάδας στο Ριάντ

«Το Δημόσιο έχασε
700 εκατ. ευρώ
μέσα στη λάσπη»
Ο επιχειρηματίας 
Βασίλης 
Παπαδόπουλος, 
πρόσωπο-κλειδί 
στην πώληση 
βλημάτων στη 
Σαουδική Αραβία, 
μιλά στην «R»

Το 2015 ο Ν. Κοτζιάς ανα-
βάθμισε τον Πολυχρόνη 
Πολυχρονίου και του 
εμπιστεύτηκε την πρεσβεία 
της Ελλάδας στο Ριάντ

ΤΑ ΌΣΑ ΑΠΌΚΑΛΎΦΘΗΚΑΝ 
ρίχνουν μια σκιά πάνω στον κ. 
Πολυχρονίου και στην άψογη 
έως τώρα διαδρομή του στο 
διπλωματικό σώμα


